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Presedintele Consiliului Concurentei: Intentia este ca la anul sa finalizam

investigatiile pe banci; avem si investigatii pe energie

Cele doua investigatii pe banci intentionam  sa le finalizam anul viitor, dar avem investigatii si pe energie,

unde  ne uitam daca cei care sunt mari nu blocheaza concurenta, a declarat  presedintele Consiliului

Concurentei, Bogdan Chiritoiu. 

"La anul trebuie, asta e intentia, sa terminam investigatiile pe banci.  Sunt doua investigatii pe banci. As vrea sa le

terminam pe amândoua  deodata, daca putem, adica undeva sa evitam riscul în care dam doua  mega-amenzi una

dupa alta. Deci undeva sa tinem sa le vedem ca un  pachet, daca ajungem la amenzi. E posibil sa nu ajungem la

amenzi. Una  priveste o posibila întelegere pentru stabilirea indicatorilor gen  ROBOR. Aici vorbim de trezoreriile

bancilor. Cealalta vizeaza modul cum  functioneaza biroul de scoring (biroul de credite), care e condus de  banci,

în care suspiciunea este ca prin faptul ca sunt penalizati  clientii care fac multe interogari sau pentru care se fac

multe  interogari, deci care cauta la mai multe banci sa ia credite, e  descurajata migratia clientilor. Daca lucrezi cu

banca la care esti e  una, dar daca tu încerci sa mai întrebi si la banci concurente, atunci  îti scade scoringul, esti

vazut ca fiind mai riscant. Deci într-un fel  esti descurajat sa te multi la o alta banca, asta e suspiciunea", a  explicat

Chiritoiu la un seminar pe teme de energie, organizat de  Consiliul Concurentei si Federatia Asociatiilor

Companiilor de Utilitati  din Energie (ACUE).

El a subliniat ca aceste investigatii dureaza foarte mult deoarece  volumul de date culese la banci este mare si nu

sunt finalizate  prelucrarile de date, chiar daca sunt facute electronic.

"Unele înteleg ca nu putem sa le facem electronic, din pacate.  Chat-urile le citim, nu le prelucram electronic,

discutiile dintre  bancheri. Deci dureaza mult sa prelucram datele, nu ne împotmolim la  altceva", a precizat

presedintele autoritatii de concurenta.

Astfel, el a reiterat ca se asteapta ca anul viitor sa fie finalizata  investigatia pe banci, dar si cea pe alimente, legata

de unt, ulei etc.

"Acolo ce am vazut sunt cresteri mari de preturi în perioada de  inflatie. Suspiciunea este ca unele companii au

profitat de climatul  asta general de inflatie ca sa creasca prin întelegeri preturile. Vedem  daca le confirmam", a

mai spus Bogdan Chiritoiu.

Presedintele Consiliului Concurentei a mentionat ca exista investigatii  si pe energie, pentru a vedea daca firmele

mari nu blocheaza concurenta.

"Acei mari, ce înseamna distribuitori care au si furnizori. Desigur,  sunt companii separate, dar e o legatura totusi,

pentru ca sunt acelasi  grup, furnizori si distribuitori. Ne-am uitat în trecut daca Electrica  si CEZ nu blocheaza

migratia clientilor. Am terminat-o prin angajamente.  Acum ne uitam si avem o sesizare de la o companie care

avea impresia ca  e blocata migratia clientilor spre ei. Acum avem alta companie, avem  furnizori, care ne spun:

domnule, noi nu primim date de la distributii,  distribuitorii îsi avantajeaza proprii furnizori, care au acces mai bun 

la datele distribuitorilor si atunci pot sa factureze, au niste avantaje  în business. Noi, astia care suntem noi, da,

vrem sa intram, nu avem  date de aceeasi calitate. Asta investigam în momentul de fata.(...) E o  investigatie în

lucru. Pentru mine cel putin, vom vedea cum gândeste  echipa, nici sa spui "n-am facut un efort special sa-l

favorizez, pur si  simplu, asa am mostenit. Sistemele noastre IT comunica pentru ca eram  cândva aceeasi firma si

e normal sa comunice, pe când altii vin din  afara cu sistemele lor care nu se potrivesc în sistemele noastre", nu 

stiu daca asta e suficient. Eu ma astept ca un dominant sa faca un  efort, sa-si acomodeze, sa-si trateze echidistant

toti clientii.  Furnizorul din propriul grup si el e unul dintre clientii lui.  Asteptarea mea este sa-i trateze pe toti la
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fel, sa faca un efort, nu sa  fie doar pasivi, sa astepte sa se dezvolte ceilalti, si sa faca pasi în  a arata aceasta

deschidere catre catre companiile care vor sa intre în  piata asta de furnizare. Sesizarea aici a venit de la

Hidroelectrica", a  precizat seful Consiliului Concurentei Bogdan Chiritoiu.
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